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§ 1 
Val av justerare  
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) valdes att tillsammans med 
ordföranden Petra Gardos Ek (M), justera dagens protokoll. 
  
Justeringen äger rum den 26 augusti 2021. 
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§ 2 
Anmälan av övriga frågor och fastställande av 
dagordning  
  
Vice ordförande Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Elisabeth 
Hedlund (V) anmälde en övrig fråga. 
  
Dagordningen fastställdes. 
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§ 3 
Information från förvaltningen  
  
Stadsdelsdirektören Jesper Ackinger informerade om följande: 
  
-Covid19 
-Vasaträffen 
-Seniorveckan 
-Förskoleundersökningen 
-Ny chef förskoleavdelningen 
- World Cleanup day 18 september 
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§ 4 
Anmälan av Medborgarförslag om Beachvolleybollplaner 
i Vasaparken  
NORR 2021/371 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-12 
  
  
Det har inkommit ett medborgarförslag till Norrmalms 
stadsdelsnämnd om att anlägga beachvolleybollplaner i Vasaparken. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 523445 Anmälan av medborgarförslag om 
Beachvolleyplaner i Vasaparken 

 NORR 2021/371-1 Medborgarförslag Beachvolleybollplaner 
i Vasaparken 
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§ 5 
Anmälan av Medborgarförslag om Skateramp  
NORR 2021/410 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för besvarande 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-12. 
  
Det har inkommit ett medborgarförslag till Norrmalms 
stadsdelsnämnd om att bygga en ramp för skateboard antingen i 
Vasaparken eller in Sabbatsbergsparken.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 523438 Anmälan av medborgarförslag om en Skateramp 
 NORR 2021/410-1 Medborgarförslag om Skate-ramp 
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§ 6 
Medborgarförslag om att anlägga en Dansbana  
NORR 2021/250 
 

Beslut  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-04-21. 
  
  
Den 24 mars 2021 inkom ett medborgarförslag till Norrmalms 
stadsdelsnämnd. I medborgarförslaget lämnas önskemål om att det 
byggs en dansbana på Norrmalm där man kan dansa utomhus, 
speciellt under pandemi-tider. Gruppen har tidigare lämnat 
önskemål om att få tak för sin aktivitet vilket inte förvaltningen har 
tillmötesgått, utan hänvisat till möjligheten att söka föreningsstöd 
till ett portabelt tält.  
  
Observatorielunden utanför Kafé Himlavalvet föreslås av som en 
lämplig plats för den nya dansbanan. Förslagsställaren anger att det 
finns en fin dansbana i Rågsved som förebild.   
  
Förvaltningens svar är att en segelduk har satts upp över befintlig 
dansbana i Vasaparken under försommaren 2021. Att sätta upp en 
segelduk under höst och vinter är inte praktiskt och ekonomiskt 
genomförbart. Segelduken kommer att göra dansbanan mer attraktiv 
med högre nyttjande till följd under sommartid. 
  
För närvarande pågår platssamverkan mellan olika instanser inom 
staden för att stävja missbruk och öka tryggheten i 
Observatorielunden. En permanent dansbana med slutet tak i 
Observatorielunden är för närvarande inte en prioriterad åtgärd då 
det i parken finns en problematik med otrygghet men förvaltningen 
samlar in alla förslag för att i samråd med övriga parter finna 
kompletterande aktiviteter som kan bidra till att minska den 
upplevda otryggheten. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 503257 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag dansbana 
 NORR 2021/250-1 Medborgarförslag - Dansbana 
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§ 7 
Medborgarförslag om ny hundrastgård i 
observatorielunden  
NORR 2021/344 
 

Beslut  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-17 
  
  
Den 20 april 2021 fick Norrmalms stadsdelsnämnd ett 
medborgarförslag om en ny placering av hundrastgården i 
Observatorielunden. Enligt förslagsställaren är den hundrastgård 
som finns i Observatorielunden för liten, mörk och otillgänglig för 
de som bor väster om Drottninggatan och Norrtullsgatan. 
Förslagsställaren anser att en ny hundrastgård bör anläggas i den 
västra delen av parken, intill observatoriet. 
  
Platserna för hundrastning är en av de många aktivitetsytor som ger 
parkerna ett stort värde för stadens invånare. Samtidigt är det 
angeläget att hundrastgårdar utformas och lokaliseras underordnat 
park- och naturmarkens övergripande karaktär och inte hindrar 
andra aktiviteter i parkerna. Innerstaden har också begränsad andel 
grönyta och Norrmalms stadsdelsområde är den del av staden som 
har minst parkmark per invånare. Det är därför en utmaning att 
möta alla målgruppers behov då flera olika aktiviteter och intressen 
måste samsas om utrymmet. 
  
Tidigare låg det en hundrastgård i den västra delen av parken, men i 
enlighet med stadsdelsnämndens Program för Observatorielundens 
övre del flyttade förvaltningen den i samband med att en skola 
etablerades intill platsen och ytor för lek och vistelse för barn 
behövde prioriteras. Förvaltningen anser att den plats som 
förslagsställaren föreslår inte är lämplig för en hundrastgård. Den 
föreslagna platsen ligger i den kulturhistoriskt värdefulla miljön vid 
observatoriet samt att det ligger andra parkfunktioner alldeles intill, 
till exempel lek- och picknickytor och välbesökta gångstråk. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 503811 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om ny 

hundrastgård i Observatorielunden 
 NORR 2021/344-1.1 medborgarförslag om ny hundrastgård i 

observatorielunden (2/2) 
 NORR 2021/344-1 Medborgarförslag om ny hundrastgård i 

observatorielunden 
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§ 8 
Upphandling av matlådor Hemtjänst Norrmalm  
NORR 2021/267 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en 
upphandling av underleverantör för matlådor till kunder hos 
Hemtjänst Norrmalm. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-04-27. 
  
  
Hemtjänst Norrmalm har sedan år 2018 Sodexo AB som 
underleverantör av matlådor för distribution till kunder som är 
beviljade insatsen enligt biståndsbeslut.  
  
Avtalet med Sodexo AB löper ut den 28 februari 2022 och går inte 
att förlänga. 
  
En ny upphandling behöver genomföras för att Hemtjänst 
Norrmalm ska kunna utföra den biståndsbedömda insatsen 
distribution av matlådor.  
  
Upphandlingen planeras att genomföras med stöd av upphandlare 
från serviceförvaltningen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 505876 (Godkänd - R 1) Upphandling matlådor hemtjänst i 
egen regi 
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§ 9 
Fyllnadsval till Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  
NORR 2021/462 
 

Beslut  
Cecilia Kaldéren, företrädare för Autism & Aspbergerföreningen 
Stockholms län, väljs till ny ledamot i Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-12. 
  
  
Varje stadsdelsnämnd ska utse ett lokalt råd för 
funktionshinderfrågor. Rådet ska ha sju ledamöter, som väljs för 
fyra år efter val till kommunfullmäktige. Rådet utser inom sig 
ordförande och vice ordförande. Rådet ska ta initiativ till 
förbättringar för personer med funktionsnedsättning och ska ges 
möjlighet att delta under beredningen av ärenden som rör personer 
med funktionsnedsättning. 
  
Funktionsrätt Stockholms stad samordnar nomineringarna till 
stadsdelsnämndernas, facknämndernas och bolagsstyrelsernas råd 
för funktionshinderfrågor i samverkan med 
funktionshindersföreningar inom och utanför Funktionsrätt 
Stockholms stad. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 523421 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval till Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor 
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§ 10 
Remiss av Motion om säkrande av enkla lokaler för 
småföretag och kultur  
NORR 2021/265 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-09. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd med anledning av en inkommen motion från 
Sverigedemokraterna i Stockholms stad. Yttrandet ska vara 
kommunstyrelsen tillhanda senast den 31 augusti 2021. Motionen 
handlar om säkrandet av enkla lokaler för småföretag och kultur. 
  
Motionären, Peter Wallmark, Sverigedemokraterna (SD), beskriver 
att småskalig näringsverksamhet bidrar till en stadsdels attraktivitet 
och liv, men det är svårt för bostadsbyggarna att få tillräcklig 
lönsamhet på uthyrning av lokaler till småskalig verksamhet. Det 
kan leda till att lokaler i bottenvåning för uthyrning inte byggs. 
Motionären anser att ansvaret för att tillgodose lämpliga lokaler 
med rimliga hyror inte bara kan läggas på de privata aktörerna samt 
att staden bör säkra en kollektiv nyttighet.  
  
I motionen föreslås att staden ställer krav på byggherrar att 1 
procent av nybyggd bostadsyta uppförs och upplåts separat för 
lokaler lämpliga för småskalig verksamhet.  
  
Stadsdelsförvaltningen håller med om att det finns ett behov av 
tillgängliga lokaler för småskalig näringsverksamhet. Förvaltningen 
finner dock att den föreslagna lösningen i motionen strider mot 2 
kap 8 § i kommunallagen, där det fastställs att individuellt inriktat 
stöd till enskilda näringsidkare får lämnas endast om 
det finns synnerliga skäl för det. 
  
I övrigt anser stadsdelsförvaltningen att frågan om anläggandet av 
lokaler för olika verksamhetstyper redan regleras på ett 
tillfredsställande sätt i stadens olika detaljplaner. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde ett eget förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Ledamoten Julian Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att nämnden tillstyrker motionen 
2. Därutöver vill vi anföra följande: 

  
 En motion har inkommit till stadsdelsnämnden syftande till att 
säkra enkla lokaler för småföretag och kultur. Detta ska förverkligas 
genom att ställa krav på byggherrar att minst 1% av nybyggd 
bostadsyta upplåts för lokaler till separata verksamheter i mindre 
skala. 
  
Redan innan coronapandemin fördes det diskussioner om de 
småskaliga verksamheternas praktiska lokaltillgång i Stockholm. 
Sedan dess har situationen allvarligt förvärrats, då den fysiska 
handeln minskat till fördel för e-handeln vilket skapat en situation 
där det blir än mer olönsamt för fastighetsägare att hyra ut mindre 
lokaler i markplan. Caféer, bagerier och närbutiker spelar en viktig 
roll i att skapa ett tryggt Stockholm. De ger liv till platser och gör 
Stockholm till en intressant plats bo. Sverigedemokraterna anser det 
därför vara av stor vikt att Stockholm stad främjar tillgången till 
enkla lokaler för småföretag och kultur - för att bygga ett tryggt och 
levande Stockholm. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 523522 (Godkänd - R 1) Motion om säkrande av enkla 
lokaler för småföretag och kultur 

 NORR 2021/265-2.2 Motion om säkrande av enkla lokaler 
för småföretag och kultur 
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§ 11 
Remiss av Riktlinjer trafikbryggor  
NORR 2021/338 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-08. 
  
  
De nya riktlinjerna för trafikbryggor bidrar till trafikförvaltningens 
målsättning att kollektivtrafiksystemet ska utvecklas utifrån behov 
av enkelhet och långsiktighet, hög tillförlitlighet, trygghet, komfort, 
turtäthet, snabba resor och bekväma byten. I den växande 
stockholmsregionen kan en utvecklad sjötrafik bidra 
till att komplettera och avlasta landkollektivtrafiken, vilket både kan 
innebära en ökad tillgänglighet och minskad klimatpåverkan.  
  
Norrmalms stadsdelsnämnd ansvarar inte för driften av någon 
trafikbrygga för kollektiv sjötrafik inom stadsdelsområdet. Det finns 
inte heller någon trafikbrygga som ansluter till parkmark inom 
nämndens ansvarsområde. Förvaltningen välkomnar dock en 
utveckling av pendelbåtstrafiken, som för Stockholms innerstad och 
Norrmalm innebär en ökad tillgänglighet både för arbetspendlingen 
till alla de arbetsplatser som finns inom stadsdelsområdet samt för 
Norrmalms invånares möjlighet att ta sig till sina arbetsplatser i 
andra delar av Stockholm. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 496777 (Godkänd - R 1) NORR 2021/338 Riktlinjer 
trafikbryggor 

 NORR 2021/338-1 Remiss riktlinjer trafikbryggor  
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§ 12 
Remiss av Motion om ny form av praktiskt boendestöd 
för ensamstående föräldrar  
NORR 2021/106 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-05-26. 
  
  
Norrmalms stadsdelsnämnd har blivit ombedda att svara på en 
motion om en ny form av praktiskt boendestöd för ensamstående 
föräldrar. Motionärerna Lisa Palm och Anna Rantala Bonnier, 
Feministiskt initiativ (Fi) skriver i sin motion att Fi vill införa en ny 
form av praktiskt boendestöd för ensamstående föräldrar som har 
många barn eller barn med stora behov av stöd och samtidigt svår 
ekonomisk situation, samt litet nätverk. De beskriver att avsaknaden 
av stöd kan innebära en risk att barn inte får det stöd eller den 
omsorg de behöver. 
  
Förvaltningen instämmer i att det för många ensamstående föräldrar 
kan finnas utmaningar i vardagen. Det är viktigt att föräldrarna vid 
behov får stöd att tillgodose barnens behov, särskilt för föräldrar 
som lämnat en våldsam relation.  Det finns stöd till barn som 
bevittnat våld och för de som upplever en besvärlig situation finns 
möjlighet att ansöka om stödinsatser. Det erbjuds föräldrastöd och 
för att stärka förälderns nätverk finns det olika aktiviteter och 
forum. Förvaltningens verksamheter har tydliga regler för insatser 
och stöd som kan ges till enskilda i mer eller mindre utsatta 
situationer.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 483843 Remiss om ny form av boendestöd för ensamstående 
föräldrar 

 NORR 2021/106-1.1 Motion om ny form av praktiskt 
boendestöd för ensamstående föräldrar 
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§ 13 
Remiss av Motion om en förnyelse av Sergels torg  
NORR 2021/258 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-04. 
  
  
I en motion föreslår Peter Wallmark (SD) att Sergels torg ska 
byggas om genom att överdäcka den nedre delen av torget. På så 
sätt lyfts torget upp i nivå med Klarabergsgatan, Soltorget och 
trafikrondellen kring fontänen. Motionären menar att Sergels torg är 
en plats där ingen stannar och att den nuvarande utformningen med 
ett nedsänkt torg skapar en barriär mellan de olika kvarteren kring 
torget.  
  
Syftet med förslaget till ombyggnationen är att göra torget mer 
tillgängligt för gångtrafikanter samt för angöring med bil via 
Beridarbansgatan.  
  
Sergels Torg är en av Sveriges mest kända offentliga platser. Torget 
är unikt i sitt slag i Sverige och ovanlig även internationellt sett med 
sin säregna form i två nivåer med nedsänkt piazza, som i folkmun 
kallas Plattan. Den nedsänkta piazzan och den sittvänliga fritrappan 
mot Drottninggatan är medvetet utformade för rörelse, möten och 
folkliv med en kapacitet att samla stora mängder människor. 
  
Förvaltningens bedömning är att förslaget till överdäckning varken 
tillför eller förstärker de kvaliteter som förslagsställaren eftersöker. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde ett eget förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Ledamoten Julian Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att nämnden tillstyrker motionen 
2. Därutöver vill vi anföra följande: 

  
Sergels torg har under många år sett som en otrygg och 
ovälkomnande plats. Knarkhandel, kriminalitet och estetiskt 
impopulär utformning har inneburit att många personer drar sig från 
att besöka torget, och ännu mindre att vistas där en längre tid.  
  
Sverigedemokraterna anser att Sergels torg behöver förnyas för att 
möta dagens förväntningar på ett fräscht, välkomnande och tryggt 
centrumtorg i Stockholm. Genom att överdäcka det som idag utgör 
en bunker kan nya ytor skapas som möjliggör för fler aktiviteter i 
samma område. Torgets användningsområde kommer att vara 
detsamma som idag, men med skillnaden att förutsättningen att 
anordna evenemang under tak i vintertid förbättras avsevärt 
samtidigt som Stockholms city blir mer estetiskt tilltalande. Detta är 
en utveckling som hela Stockholm bör bejaka. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 523542 (Godkänd - R 2) Motion av förnyelse av Sergels torg 
 500799 Vårdprogram för Sergels torg 181218 
 NORR 2021/258-1.2 Motion om en förnyelse av Sergels torg  
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§ 14 
Remiss av Rekommendation om att anta 
Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet  
NORR 2021/179 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-18. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Norrmalms 
stadsdelsnämnd angående Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet. Alla kommuner är enligt lag (2017:372) 
skyldiga att ha en patientnämnd. Patientnämnden har som 
övergripande uppgift att stödja och hjälpa patienter och deras 
närstående om de har klagomål som rör hälso- och sjukvård som 
bedrivs av kommuner. En kommun får överlåta skyldigheten att 
bedriva patientnämndsverksamhet till region om kommunen och 
regionen kommit överens om detta.  
  
Länets kommuner har en överenskommelse med regionen och den 
har nu reviderats av Storsthlm och Patientnämnden. Vissa 
förtydliganden och uppdateringar av laghänvisningar har gjorts. 
Överenskommelsen har kompletterats med att Storsthlms företräder 
kommunerna på en länsövergripande nivå gällande uppföljning och 
utvärdering. Kostnadsfördelningen mellan kommunerna har ändrats 
till att beräknas utifrån kommunens alla invånare, istället för antalet 
äldre än 65 år. Avtalstiden har ändrats till att överenskommelsen 
gäller tills vidare, med uppsägningstid på tolv månader.  
  
Förvaltningen ställer sig bakom rekommendationen att anta 
överenskommelsen. Förvaltningen ser förändringen i 
kostnadsfördelningen som positiv och mer rättvis. Förvaltningen 
välkomnar ett mer utbrett samarbete för att öka invånarnas kunskap 
om Patientnämnden vilket kan öka anmälningsfrekvensen av 
ärendet och på så sätt bidra till kvalitetsförbättringar i kommunernas 
verksamheter. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 505060 (Godkänd - R 1) Rekommendation om att anta 
Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet 

 NORR 2021/179-1.3 Exempel på ersättningsnivå 
 NORR 2021/179-1.2 Patientnämnden summerar kort 2020 
 NORR 2021/179-1.1 Rekommendation om att anta 

Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet 

 

Sida 21 (41)



Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2021 
 

2021-08-26 

§ 15 
Remiss av Gode män och förvaltare – en översyn (SOU 
2021:36)  
NORR 2021/376 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-17. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande på Gode män och förvaltare – 
en översyn (SOU 2021:36). Syfte med utredningen är att säkerställa 
att de människor (huvudmän) som är i behov av en god man eller 
förvaltare (ställföreträdare) ska kunna lita på att de får den hjälp och 
stöd de behöver. Utredningen har uppmärksammat områden där det 
finns problem och brister och har i sitt betänkande lämnat en rad 
förslag på åtgärder. Förslagen handlar bland annat om 
bättre stöd och stärkt ställning till huvudmännen, bättre 
förutsättningar för ställföreträdare att utföra sina uppdrag på ett bra 
sätt och högre kvalitet i överförmyndarnas verksamhet. 
Norrmalms stadsdelsförvaltning anser att utredningen är väl 
genomarbetad och att förslagen som utredningen presenterar 
kommer att leda till en rad förbättringar för både huvudmän och 
ställföreträdare. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 517369 (Godkänd - R 1) Gode män och förvaltare - en 
översyn (SOU 2021:36) 

 NORR 2021/376-1 Remiss - Gode män och förvaltare - en 
översyn (SOU 2021:36) 
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§ 16 
Remiss av Handlingsplan för skadedjursbekämpning  
NORR 2021/189 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-05-12. 
  
  
Trafikkontoret har tagit fram en handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. Förvaltningen välkomnar handlingsplanen 
och anser att de aktiviteter som berör stadsdelsförvaltningarna är 
rimliga och ligger linje med förvaltningens arbete med parker och 
grönområden.  
  
Förvaltningen ser att handlingsplanen kan bli ett stöd i 
förvaltningens kommunikation med allmänheten när det kommer 
frågor och synpunkter på hur staden arbetar med att bekämpa 
skadedjur. Förvaltningen vill lyfta att det är angeläget att 
kommunicera vikten av god renhållning inte bara med 
fastighetsägare och medborgare, utan även med verksamheter som 
till exempel restauranger och caféer.  
  
Vidare ser förvaltningen att det vid större parkinvesteringsprojekt 
kan ske ett utvecklat samarbete med trafikkontoret så att de i god tid 
får information om att förvaltningen planerar markarbeten och att 
eventuella extra insatser i skadedjursbekämpning kan planeras. 
Överlag välkomnar förvaltningen en utvecklad dialog med 
trafikkontoret avseende till exempel vilka platser som är särskilt 
drabbade av skadedjur och vilka metoder som används. 
  
Enligt förvaltningen finns också ett behov av att kunna 
kommunicera hur staden arbetar med viltvård och eventuell 
skyddsjakt, ett arbete som skulle kunna tydliggöras i en separat 
handlingsplan. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 493164 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning 
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 NORR 2021/189-1.1 Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. Svar på uppdrag från 
kommunfullmäktige 
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§ 17 
Remiss av Sjötrafikutredning del 1  
NORR 2021/319 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-09. 
  
  
Regionfullmäktige beslutade i samband med budget 2019 att 
trafiknämnden under mandatperioden ska påbörja arbete med att 
forma framtidens sjötrafik. Ett första samråd kring 
Sjötrafikutredningen del 1 genomfördes 2020, vilken Norrmalms 
stadsdelsnämnd lämnade synpunkter på. Utifrån de synpunkter som 
kom in under det första samrådet och fortsatta analyser har 
utredningen genomgått revideringar. Till följd av detta genomförs 
nu ytterligare ett samråd. 
  
I den växande stockholmsregionen kan en utvecklad sjötrafik bidra 
till att komplettera och avlasta landkollektivtrafiken, vilket både kan 
innebära en ökad tillgänglighet och minskad klimatpåverkan. 
Förvaltningen välkomnar förslaget på utveckling av 
pendelbåtstrafiken som består från tidigare utredningar. En utökad 
pendelbåtstrafik kommer för Stockholm stad och Norrmalm 
innebära en ökad tillgänglighet både för arbetspendlingen till alla de 
arbetsplatser som finns inom stadsdelsområdet samt för Norrmalms 
invånares möjlighet att ta sig till sina arbetsplatser i andra delar av 
Stockholm. Förvaltningen är också positiv till förslaget att det ska 
finnas kvar goda möjligheter att ta sig med båt ut i skärgården från 
centrala Stockholm. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Elisabeth 
Hedlund (V) anmälde följande gemensamma särskilda uttalande: 
  
Region Stockholm föreslog i den tidigare versionen av 
sjötrafikutredningen att de dramatiskt skulle minska 
skärgårdstrafiken med båt via centrala Stockholm. Huvudförslaget 
var att flytta sjötrafiken från centrala Stockholm till bytespunkter 
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längre ut i skärgården där den istället kopplas ihop med 
landkollektivtrafik, framförallt buss.  
  
En direkt konsekvens skulle bli att båttrafiken från centrala 
Stockholm med uppskattade skärgårdsturer till skärgården minskar 
väsentligt. Omfördelningen skulle leda till att nästan alla turister 
och deltidsboende i skärgården i praktiken tvingas åka långa 
bussresor innan de kan kliva på en båt för att ta sig till skärgården. 
Dessutom förkortas båtresorna kraftigt. 
  
Det tidigare förslaget innebar att de som bor permanent på öarna 
kan få kortare restid men också att mindre attraktiva färdsätt leder 
till betydligt färre turister i skärgården. Skärgårdsupplevelsen för 
många turister handlar om båtupplevelsen och att kunna åka genom 
övärlden. Med detta förslag upphör nästan all denna trafik. 
  
Det nya reviderade förslaget är ett steg i rätt riktning. Vi menar 
dock att det måste garanteras att båttrafiken organiseras så att den 
ökar antalet besökare i skärgården och gör det lättare att nyttja 
denna vackra miljö, inte tvärtom. Det ska inte vara några få 
förunnat att kunna ta sig ut i skärgården. Dessutom är turismen en 
viktig inkomstkälla för boende i skärgården. Vill man ha en levande 
skärgård måste entreprenörerna på våra öar också kunna försörja 
sig.  
  
Vi ser risker med att skärgårdstrafiken mer och mer ska lämnas till 
marknadskrafterna. Privata aktörer som kanske inbjuds kommer att 
höja priserna och det blir svårare ta sig ut med en skärgårdsbåt. 
Skärgården måste vara en tillgång för alla i regionen. Inte bara ett 
fåtal som har råd att betala för dyra båttransporter.  
  
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde följande särskilda uttalande: 
  
Vi välkomnar det reviderade förslaget till lösning som kombinerar 
en väl fungerande besökstrafik under sommarmånaderna med en 
lösning som även ger goda förutsättningar för boende i skärgården, 
vilket stämmer överens med de synpunkter vi lämnat tidigare i 
ärendet. Vi ser också positivt på förslaget om att utöka båttrafiken 
med två nya linjer, Norra Ulvsunda-Hägersten och Norra 
Ulvsunda–Gamla Stan. Vi menar även att det ur samrådssynpunkt 
och för att klargöra alternativa modeller, vara positivt om 
Trafikförvaltningen initialt tog fram två alternativ. Det 
sammanvägda alternativet som nu föreslås framstår som 
genomtänkt och positivt ur många aspekter. 
 
Handlingar i ärendet 

 505719 (Godkänd - R 1) NORR 2021/319 Remiss av 
Sjötrafikutredning del 1 

 NORR 2021/319-1.1 Sjötrafikutredning del 1 
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§ 18 
Remiss av serveringstillstånd - Bistro Mirabelle  
NORR 2021/370 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-14. 
  
  
Bistro Mirabelle AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 
till allmänheten, i restaurangen måndag till söndag mellan klockan 
11:00-01:00 och i uteserveringen till allmänheten måndag till 
söndag mellan klockan 11:00-23:00. Verksamheten avser Bistro 
Mirabelle på Tulegatan 22. De ansökta alkoholdryckerna är 
spritdryck, starköl, vin och andra jästa drycker. 
  
Stadsdelsförvaltningen finner inte att ett serveringstillstånd enligt 
ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social bedömning 
och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 500535 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd Bistro 
Mirabelle 

 NORR 2021/370-1 Remiss serveringstillstånd - Bistro 
Mirabelle 
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§ 19 
Remiss av serveringstillstånd - Scandwich  
NORR 2021/443 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-07-13. 
  
  
Scandwich Malmskillnadsgatan AB ansöker om stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restaurangen och i uteservering 
måndag till söndag 11:00-01:00. Verksamheten avser Scandwich på 
Malmskillnadsgatan 17. De ansökta alkoholdryckerna är 
spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. 
  
Med anledning av den nyligen färdigställda ombyggnationen av 
Malmskillnadsgatan som gjort gatan mer tillgänglig och ökat både 
rörelsen och synligheten i kvarteret anser förvaltningen att det kan 
finnas en positiv betydelse för ordningsförhållandet i området med 
fler restauranger. 
  
Stadsdelsförvaltningen finner inte att ett serveringstillstånd enligt 
ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social bedömning 
och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 524419 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd 
Scandwich 

 NORR 2021/443-1 Remiss serveringstillstånd - Scandwich 
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§ 20 
Anmälan av kontorsyttrande på Remiss av Revidering av 
Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2001:6, NFS 2001:7) 
om träskyddsbehandling  
NORR 2021/446 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-07-28. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd med anledning av Naturvårdsverkets föreslag till 
ändringar av sina föreskrifter (NFS 2001:6, NFS 2001:7) om 
träskyddsbehandling med kemikalier genom tryck- eller 
vakuumimpregnering samt träskyddsbehandling genom doppning 
mot mögel- och blånadsangrepp.  
  
Svaret ska vara Kommunstyrelsen tillhanda den 17 augusti 2021 
och Naturvårdsverket tillhanda senast den 15 september 2021. 
  
Förvaltningen bedömer att det nya förslaget är genomarbetat och 
tydligt formulerat och har därför inga invändningar mot de 
föreslagna förändringarna i föreskrifterna. 

Föreslagen tidsperiod om två år för ikraftträdande bedömer 
förvaltningen som rimlig. Gällande spridning av information om 
ändringarna föreslås att Naturvårdsverkets hemsida används 
tillsammans med uppvaktning av branschtidningar och möjligen 
direkta utskick till verksamma aktörer. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 518947 Svar på förslag på ny föreskrift om 
träskyddsbehandling med kemikalier. 

 NORR 2021/446-1 Remiss av Revidering av 
Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2001:6, NFS 2001:7) 
om träskyddsbehandling 
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§ 21 
Ekonomisk månadsuppföljning per juli med årsprognos 
för 2021  
NORR 2021/154 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-11. 
  
  
Totalt för året prognostiseras nettokostnaderna till 1 253,2 mnkr.  
Prognosen för hela stadsdelsnämnden visar på ett överskott om 6,0 
mnkr. 
Överskott prognostiseras inom verksamhetsområdet äldreomsorg 
om 15,3 mnkr. Antalet insatser har alltsedan våren 2020 minskat 
kraftigt till följd av Covid-19. Sedan mars månad 2021 har en viss 
ökning skett men stor osäkerhet råder fortfarande kring hur snabbt 
dessa nivåer kommer återgå till normala nivåer. I prognosen finns 
utrymme för en långsam tillbakagång mot normala nivåer under 
året. Överskott prognostiseras även inom Individ- och 
familjeomsorgen barn och unga om 1,0 mnkr och 
myndighetsutövning Socialpsykiatri om 0,5 mnkr, samt inom Barn, 
kultur och fritid om 0,2 mnkr. 
Underskott prognostiseras inom verksamheterna Stöd och service 
för personer med funktionsnedsättning till 3,0 mnkr, samt inom 
Ekonomiskt bistånd till 8,0 mnkr.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 523433 Ekonomisk månadsuppföljning per juli med prognos 
för år 2021 

 524515 ub061 juli 
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§ 22 
Inkomna rapporter  
NORR 2021/362 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Den inkomna rapporten Enkätsvar Norrmalm Kommunala – 
Vårdnadshavare Förskola anmäldes. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/362-1 Enkätsvar Norrmalm Kommunala - 
Vårdnadshavare Förskola -Anmälningsärende 
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§ 23 
Inkomna och upprättade ärenden  

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Inkomna upprättade handlingar vid Norrmalms 
stadsdelsnämnd under perioden 2021-06-01 till 2021-07-31 
redovisades genom utdrag i ärendehanteringssystemet eDok. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 24 
Protokoll från Norrmalms förvaltningsgrupp 2021  
NORR 2021/85 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid sammanträde med förvaltningsgruppen den 19 
augusti 2021 anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 527244 Protokoll FVG 2021-08-19 
 527243 2021-08-19 Bilaga 1 
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§ 25 
Protokoll från Norrmalms pensionärsråd 2021  
NORR 2021/81 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll för vid sammanträde med Norrmalms pensionärsråd 23 
augusti 2021 anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 527268 SPR Protokoll 2021-08-23 
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§ 26 
Övriga frågor  
  
Vice ordförande Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Elisabeth 
Hedlund (V) anmälde följande övriga fråga: 
  
Hösten 2017 stängdes matserveringen i Vasaträffen. Nu hösten 
2021 kommer en servering att öppnas. Det har alltså förflutit  fyra 
år (4 )! 
  
Under denna tid har önskemål och förfrågningar framförts från bl.a. 
pensionärsrådet, lokala hyresgästföreningen Freja och S och V. 
  
Lokalen ägs och förvaltas av Micasa och Stadsdelsnämnden 
ansvarar för verksamheten. Frågan förefaller ha hamnat mellan 
dessa och tagit denna orimligt långa tid. 
  

 Vi önskar en utredning som klargör hur detta ärende, som 
inte borde ha varit särskilt  komplicerat, har handlagts och 
hanterats .  

  
 Vi vill att samarbetsformerna mellan Micasa och 

Stadsdelsnämnden redovisas och ses över. 
  
Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningen får i uppdrag att besvara frågan. 
  
  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) informerade att Stockholms stad 
har förlängt restriktionerna om möten och hemmaarbete fram till 
den 30 september. Detta innebär att även nämnden kommer att 
hållas delvis över Skype vid nästa sammanträde. 
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